

СОДЕРЖАНИЕ ЖУРНАЛА ЗА 2020 Г./ CONTENTS OF THE JOURNAL FOR 2020

Том 24. № 1

Vol. 24. No. 1

КОРПОРАТИВНЫЕ ФИНАНСЫ

- Malasari D., Adam M., Yuliani, Hanafi A.**
Financial Ratios and Probability
of Default Using the KMV–Merton
Method in the Non-Financial Sector Listed
on the Indonesia Stock Exchange.....6

СОВРЕМЕННЫЕ МЕТОДЫ ИССЛЕДОВАНИЯ

- Алжеев А.В., Кочкаров Р.А.**
Сравнительный анализ прогнозных
моделей ARIMA и LSTM на примере
акций российских компаний 14

ПРОЕКТНОЕ ФИНАНСИРОВАНИЕ

- Mohammadia M.K.**
Trends of Project Finance in the World Market
and in the Arab Countries..... 24

ФИНАНСОВАЯ ГРАМОТНОСТЬ

- Кузнецов О.В., Иванов А.В.,
Воровский Н.В., Шевалкин И.С.**
Институционализация финансовой грамотности
взрослого населения России 34

ФИНАНСОВЫЙ МОНИТОРИНГ

- Высоков Д.А.**
Регулятивный арбитраж
на рынке розничного кредитования 46

- Timushev E.N.**
Долговая нагрузка, местная
бюджетная децентрализация и фискальные
тимулы региональных органов власти..... 58

- Паштова Л.Г., Маймулов М.С.**
Эффективность рынка M&A в России:
проблемы и перспективы..... 76

- Danilov Yu.A., Pivovarov D.A., Davydov I.S.**
К вопросу о предвидении глобальных
финансово-экономических кризисов..... 87

МЕЖДУНАРОДНЫЕ ФИНАНСЫ

- Voskanyan M.A., Paronyan L.V.**
Coordination of Fiscal and Monetary
Regulation in Armenia 105

CORPORATE FINANCE

- Malasari D., Adam M., Yuliani, Hanafi A.**
Financial Ratios and Probability of Default
by Using the KMV–Merton Method
in the Non-Financial Sector
Listed on the Indonesia Stock Exchange.....6

MODERN RESEARCH METHODS

- Alzheev A.V., Kochkarov R.A.**
Comparative Analysis of ARIMA and LSTM
Predictive Models: Evidence
from Russian Stocks 14

PROJECT FINANCE

- Mohammadia M.K.**
Trends of Project Finance in the World Market
and in Arab Countries..... 24

FINANCIAL LITERACY

- Kuznetsov O.V., Ivanov A.V.,
Vorovskii N.V., Shevalkin I.S.**
Institutionalization of Financial Literacy
of the Adult Population of Russia..... 34

FINANCIAL MONITORING

- Vysokov D.A.**
Regulatory Arbitrage
in the Retail Lending Market..... 46

- Timushev E.N.**
Debt Burden, Local Fiscal
Decentralization and Fiscal Incentives
of Regional Authorities..... 58

- Pashtova L.G., Maimulov M.S.**
M&A Market Efficiency in Russia:
Problems and Prospects..... 76

- Danilov Yu.A., Pivovarov D.A., Davydov I.S.**
On the Issue of Predicting Global Financial
and Economic Crises..... 87

INTERNATIONAL FINANCE

- Voskanyan M.A., Paronyan L.V.**
Coordination of Fiscal and Monetary Regulation in
Armenia 105

МЕЖДУНАРОДНЫЕ ФИНАНСЫ

Stiglitz J.E.Key Challenges Facing Modern Finance:
Making the Financial Sector Serve Society 6

ПРОЕКТНОЕ ФИНАНСИРОВАНИЕ

Eзангина И.А., Захарова Н.Д.

Совершенствование инструментов проектного финансирования в реализации стратегии пространственного развития России (на примере приоритетных отраслей) 22

Семенова Н.Н., Еремина О.И., Скворцова М.А.

«Зеленое» финансирование в России: современное состояние и перспективы развития 39

Yan J., Feng L., Steblyanskaya A.N., Fu S.

Comparative Study of Discounted Cash Flow and Energy Return on Investment: Review of Oil and Gas Resource Economic Evaluation 50

НАЛОГИ И СБОРЫ

Сидорова Е.Ю.

Формирование экономически обоснованных налоговых последствий по операциям купли-продажи иностранных товаров (на примере таможенной процедуры таможенного склада) 60

ФИНАНСОВОЕ ПРАВО

Запольский С.В., Андреева Е.М.

Грант как особая форма бюджетной субсидии 73

ФИНАНСОВЫЙ КОНТРОЛЬ

Лозицкая О.И., Воронина Н.Л.

Аудит эффективности: важность и перспективы в рамках системы государственного финансового контроля 82

ФИНАНСОВАЯ ПОЛИТИКА

Sandoyan E.M., Galstyan A.H.

The impact of Currency Regulation Policy on the Country's Export Potential: Case of Armenia 92

ЭКОНОМИКА СОЦИАЛЬНОЙ СФЕРЫ

Фаттахов Р.В., Низамутдинов М.М., Орешников В.В.

Оценка развития социальной инфраструктуры регионов России и ее влияние на демографические процессы 104

ПУБЛИКАЦИИ МОЛОДЫХ УЧЕНЫХ

Рассказов В.Е.

Финансово-экономические последствия распространения искусственного интеллекта как технологии широкого применения 120

INTERNATIONAL FINANCE

Stiglitz J.E.Key Challenges Facing Modern Finance:
Making the Financial Sector Serve Society 6

PROJECT FINANCE

Ezangina I.A., Zakharova N.D.Improving Project Finance Tools
for the Spatial Development
Strategy of Russia
(Evidence from Priority Sectors) 22**Semenova N.N., Eremina O.I., Skvortsova M.A.**Green Financing in Russia: Current Status
and Development Prospects 39**Yan J., Feng L., Steblyanskaya A.N., Fu S.**Comparative Study of Discounted Cash Flow
and Energy Return on Investment: Review of Oil
and Gas Resource Economic Evaluation 50

TAXES AND FEES

Sidorova E. Yu.Formation of Economically Sound Tax Consequences
on Purchase and Sale of Foreign Goods
(Case Study on Customs Procedure of Customs
Warehouse) 60

FINANCIAL LAW

Zapol'skii S.V., Andreeva E.M.

Grant as a Special Type of Budget Subsidies 73

FINANCIAL CONTROL

Lozitskaya O.I., Voronina N.L.Performance Audit: Importance
and Prospects within the Public Financial
Control System 82

FINANCIAL POLICY

Sandoyan E.M., Galstyan A.G.The Impact of Currency Regulation Policy
on the Country's Export Potential:
Case of Armenia 92

ECONOMICS OF SOCIAL SPHERE

Fattahov R.V., Nizamutdinov M.M., Oreshnikov V.V.Assessment of the Development of the Social
Infrastructure of Russian Regions
and its Impact on Demographic Processes 104

PUBLICATIONS OF YOUNG SCIENTISTS

Rasskazov V.E.Financial and Economic Consequences
of Distribution of Artificial Intelligence
as a General-Purpose Technology 120

АКТУАЛЬНАЯ ТЕМА	ACTUAL TOPIC
Глазьев С.Ю. Проблемы и перспективы российского финансового рынка в условиях структурных изменений мировой экономики	Glaz'ev S. Yu. Problems and Prospects of the Russian Financial Market in the Context of Structural Changes in the World Economy
ПРОЕКТНОЕ ФИНАНСИРОВАНИЕ	
Ahamer G. International Cooperation on Climate Protection is Promoted by IFIS	Ahamer G. International Cooperation on Climate Protection is Promoted by IFIS
МЕЖДУНАРОДНЫЕ ФИНАНСЫ	
Shaghikyan A.S., Hayrapetyan H.N. Equity Crowdfunding in the Eurasian Economic Union (ЕАЕУ)	Shaghikyan A.S., Hayrapetyan H.N. Equity Crowdfunding in the Eurasian Economic Union (ЕАЕУ)
ИНВЕСТИЦИОННАЯ ПОЛИТИКА	
Сухарев О.С. Инвестиции в трансакционный сектор и в финансовые активы: влияние на экономический рост.....	Sukharev O.S. Investments in the Transaction Sector and Financial Assets: Impact on Economic Growth.....
КРИПТОВАЛЮТЫ	
Михайлов А.Ю. Развитие рынка криптовалют: метод Херста	Mikhailov A. Yu. Cryptocurrency Market Development: Hurst Method...
ФИНАНСОВЫЕ РИСКИ	
Минасян В.Б. Новые способы измерения катастрофических финансовых рисков: меры «VaR в степени <i>t</i> » и их вычисление.....	Minasyan V.B. New Ways to Measure Catastrophic Financial Risks: “VaR to the power of <i>t</i> ” Measures and How to Calculate Them
ГОСУДАРСТВЕННЫЕ ДОХОДЫ	
Yanti E., Susetyo D., Saftiana Yu. The Effect of Inventory Appraisal and Revaluation of State Property on the Optimization of Non-Tax State Revenue	Yanti E., Susetyo D., Saftiana Yu. The Effect of Inventory Appraisal and Revaluation of State Property on the Optimization of Non-Tax State Revenue
ИНВЕСТИЦИОННАЯ ПОЛИТИКА	
Sapir E.V., Карабеев И.А. Вызовы новой инвестиционной политики: защита и поощрение капиталовложений	Sapir E.V., Karachev I.A. Challenges of a New Investment Policy: Investment Promotion and Protection
НОВЫЕ БАНКОВСКИЕ ТЕХНОЛОГИИ	
Васильева Е.В., Солянов К.С., Коневцева Т.Д. Адаптивное хранилище данных как технологический базис экосистемы банка	Vasilieva E.V., Solyanov K.S., Konevtseva T.D. Adaptive Data Warehouse as the Technological Basis of the Banking Ecosystem
ДЕНЕЖНО-КРЕДИТНАЯ ПОЛИТИКА	
Додонов В.Ю. Поддержка банковского сектора как фактор формирования убытка центрального банка (на примере Национального банка Казахстана)	Dodonov V. Yu. Support to the Banking Sector as a Factor of the Central Bank Losses (the Case of the National Bank of Kazakhstan)
ФОНДОВЫЙ РЫНОК	
Федорова Е.А., Мусиенко С.О., Афанасьев Д.О. Влияние российского фондового рынка на экономический рост.....	Fedorova E.A., Musienko S.O., Afanas'ev D.O. Impact of the Russian Stock Market on Economic Growth.....
КОРПОРАТИВНЫЕ ФИНАНСЫ	
Putri S.A., Azwardi, Sa'adah The Influence of Intellectual Capital, Profitability and Dividend on Market Capitalization	Putri S.A., Azwardi, Sa'adah Impact of Intellectual Capital, Profitability and Dividend on Market Capitalization
PROJECT FINANCE	
Ahamer G. International Cooperation on Climate Protection is Promoted by IFIS	Ahamer G. International Cooperation on Climate Protection is Promoted by IFIS
INTERNATIONAL FINANCE	
Shaghikyan A.S., Hayrapetyan H.N. Equity Crowdfunding in the Eurasian Economic Union (ЕАЕУ)	Shaghikyan A.S., Hayrapetyan H.N. Equity Crowdfunding in the Eurasian Economic Union (ЕАЕУ)
INVESTMENT POLICY	
Сухарев О.С. Инвестиции в трансакционный сектор и в финансовые активы: влияние на экономический рост.....	Sukharev O.S. Investments in the Transaction Sector and Financial Assets: Impact on Economic Growth.....
CRYPTOCURRENCY	
Mikhailov A. Yu. Cryptocurrency Market Development: Hurst Method...	Mikhailov A. Yu. Cryptocurrency Market Development: Hurst Method...
FINANCIAL RISKS	
Minasyan V.B. New Ways to Measure Catastrophic Financial Risks: “VaR to the power of <i>t</i> ” Measures and How to Calculate Them	Minasyan V.B. New Ways to Measure Catastrophic Financial Risks: “VaR to the power of <i>t</i> ” Measures and How to Calculate Them
STATE INCOME	
Yanti E., Susetyo D., Saftiana Yu. The Effect of Inventory Appraisal and Revaluation of State Property on the Optimization of Non-Tax State Revenue	Yanti E., Susetyo D., Saftiana Yu. The Effect of Inventory Appraisal and Revaluation of State Property on the Optimization of Non-Tax State Revenue
INVESTMENT POLICY	
Sapir E.V., Карабеев И.А. Challenges of a New Investment Policy: Investment Promotion and Protection	Sapir E.V., Karachev I.A. Challenges of a New Investment Policy: Investment Promotion and Protection
NEW BANKING TECHNOLOGIES	
Васильева Е.В., Солянов К.С., Коневцева Т.Д. Адаптивное хранилище данных как технологический базис экосистемы банка	Vasilieva E.V., Solyanov K.S., Konevtseva T.D. Adaptive Data Warehouse as the Technological Basis of the Banking Ecosystem
MONETARY & CREDIT POLICY	
Додонов В.Ю. Поддержка банковского сектора как фактор формирования убытка центрального банка (на примере Национального банка Казахстана)	Dodonov V. Yu. Support to the Banking Sector as a Factor of the Central Bank Losses (the Case of the National Bank of Kazakhstan)
STOCK MARKET	
Федорова Е.А., Мусиенко С.О., Афанасьев Д.О. Влияние российского фондового рынка на экономический рост.....	Fedorova E.A., Musienko S.O., Afanas'ev D.O. Impact of the Russian Stock Market on Economic Growth.....
CORPORATE FINANCE	
Putri S.A., Azwardi, Sa'adah The Influence of Intellectual Capital, Profitability and Dividend on Market Capitalization	Putri S.A., Azwardi, Sa'adah Impact of Intellectual Capital, Profitability and Dividend on Market Capitalization

ФИНАНСОВЫЙ МОНИТОРИНГ

*Beketnova Y.M.*Synthesis of Socio-economic Maps and Visualization
of Deviant Activity Measures of Financial Monitoring
Entities 6

ЦИФРОВЫЕ ФИНАНСОВЫЕ АКТИВЫ

*Larina O.I., Akimov O.M.*Цифровые деньги на современном этапе: ключевые
риски и направления развития 18

СТРАХОВАНИЕ

*Tsyganov A.A., Yazykov A.D., Yanenko E.A., Gryzenkova Yu.V.*Опыт обоснования изменения коэффициента
возраста и стажа водителя в ОСАГО 31

МЕЖДУНАРОДНЫЕ ФИНАНСЫ

*Petrova L.A., Kuznetsova T.E., Volodin V.M.*Сценарии развития экономик развитых стран
и России в условиях постпандемии 47*Avetisyan A.G.*Инвестиционная привлекательность страны:
анализ основных факторов 58

ДЕНЕЖНО-КРЕДИТНАЯ ПОЛИТИКА

*Miroshnichenko O.S., Voronova N.S., Gamukhin B.B.*Развитие макропруденциального регулирования
банковского кредитования физических лиц
в России 75

ФИНАНСОВАЯ СИСТЕМА

*Litvin V.V., Maslenников V.V., Amosova N.A.*Оценка устойчивости российской сберегательной
системы 88

НАЛОГОВАЯ ПОЛИТИКА

*Bukina I.S., Smirnov A.I.*Направления налоговой политики России
и возможность снижения налоговой нагрузки
на отечественных производителей,
ориентированных на внутренний рынок 104

КОРПОРАТИВНЫЕ ФИНАНСЫ

*Solntsev I.V.*Применение правил финансового fair play
и повышение финансовой устойчивости
футбольных клубов на примере
«Манчестер Сити» 120

ПУБЛИКАЦИИ МОЛОДЫХ УЧЕНЫХ

*Kazachenkov S.D.*Правовые принципы налогообложения в России:
сущностное отражение в законодательстве 136

FINANCIAL MONITORING

*Beketnova Y.M.*Synthesis of Socio-economic Maps
and Visualization of Deviant Activity Measures
of Financial Monitoring Entities 6

DIGITAL FINANCIAL ASSETS

*Larina O.I., Akimov O.M.*Digital Money at the Present Stage:
Key Risks and Development Direction 18

INSURANCE

*Tsyganov A.A., Yazykov A.D., Yanenko E.A., Gryzenkova Yu.V.*Interpreting the Change of the Age and Experience
Coefficient in Motor Third-Party Liability Insurance 31

INTERNATIONAL FINANCE

*Petrova L.A., Kuznetsova T.E., Volodin V.M.*Post-Pandemic Scenarios of Economic Development
of Developed Countries and Russia 47*Avetisyan A.G.*Country Attractiveness:
Analysis of the Main Factors 58

MONETARY & CREDIT POLICY

*Miroshnichenko O.S., Voronova N.S., Gamukhin B.B.*The Development of Macroprudential
Regulation of Bank Household Lending
in Russia 75

FINANCIAL SYSTEM

*Litvin V.V., Maslenников V.V., Amosova N.A.*Sustainability Assessment
of Savings System in Russia 88

TAX POLICY

*Bukina I.S., Smirnov A.I.*Tax Policy Directions in Russia
and the Possibility of Reducing the Tax Burden
on Domestic Producers
Operating in the Home Market 104

CORPORATE FINANCE

*Solntsev I.V.*Applying UEFA Financial Fair Play Rules
and Improving the Financial Stability
of Football Clubs Illustrated
by the Example of Manchester City FC 120

PUBLICATIONS OF YOUNG SCIENTISTS

*Kazachenkov S.D.*Legal Principles of Taxation in Russia:
Essential Reflection in Legislation 136

АКТУАЛЬНАЯ ТЕМА

- Jiang M., Hu Y., Li X.**
Financial Support for Small and Medium-Sized Enterprises in China Amid COVID-19 6
- Zhang X.**
The Coronavirus Will Not Change the Long-term Upward Trend of China's Economic Development.....15

ЭКОНОМИКА СОЦИАЛЬНОЙ СФЕРЫ

- Биткина И.К.**
К вопросу об эффективности накопительных элементов пенсионной системы:
международный опыт.....24

ИНСТРУМЕНТЫ ФИНАНСИРОВАНИЯ

- Антонов Л.А.**
Аналитическое обобщение амортизационного мультипликатора как фактора расширенного воспроизводства основных средств с учетом их возрастной структуры.....41

ФИНАНСОВЫЕ РЫНКИ И БАНКИ

- Смирнов В.Д.**
Влияние неценовых факторов деятельности банков на их финансовый результат.....62

ЦИФРОВЫЕ ТЕХНОЛОГИИ

- Киселева Е.Г.**
Влияние цифровизации на инвестиционный потенциал города72

ЦИФРОВЫЕ ФИНАНСОВЫЕ АКТИВЫ

- Баузэр В.П., Смирнов В.В.**
Институциональные особенности разработки конкурентоспособной криптовалюты.....84

ДЕНЕЖНО-КРЕДИТНАЯ ПОЛИТИКА

- Масленников В.В., Ларионов А.В.**
Влияние поведенческого цикла на формирование денежных потоков.....100

ФИНАНСОВЫЙ МОНИТОРИНГ

- Езангина И.А., Громышова О.С.**
Направления совершенствования системы мониторинга государственных программ социально-экономического развития России112

ИНВЕСТИЦИОННАЯ ПОЛИТИКА

- Галеева Г.М., Иштириякова Л.Х.**
Инвестиции в экономику совместного потребления и их влияние на структурные сдвиги в сфере занятости128

RELEVANT TOPIC

- Jiang M., Hu Y., Li X.**
Financial Support for Small and Medium-Sized Enterprises in China Amid COVID-196

- Zhang X.**
The Coronavirus Will Not Change the Long-term Upward Trend of China's Economic Development.....15

SOCIAL ECONOMY

- Bitkina I.K.**
Efficiency of the Funded Elements of the Pension System:
International Practices.....24

INSTRUMENTS FOR FINANCING

- Antonov L.A.**
Analytical Generalization of the Depreciation Multiplier as a Factor of Extended Reproduction of Fixed Assets Depending on the Age Structure41

FINANCIAL MARKETS AND BANKS

- Smirnov V.D.**
Influence of Non-Price Factors of Banks' Activities on their Financial Results62

DIGITAL TECHNOLOGY

- Kiseleva E.G.**
The Impact of Digital Transformation on the Investment Potential of the Russian Cities72

DIGITAL FINANCIAL ASSETS

- Bauer V.P., Smirnov V.V.**
Institutional Features of the Development of Competitive Cryptocurrency.....84

MONETARY & CREDIT POLICY

- Maslennikov V.V., Larionov A.V.**
Impact of the Behavioral Cycle on Cash Flow Formation 100

FINANCIAL MONITORING

- Ezangina I.A., Gromyshova O.S.**
Directions for Improving the Monitoring System of State Programs of Socio-Economic Development of Russia112

INVESTMENT POLICY

- Galeeva G.M., Ishtiryakova L. Kh.**
Investments in the Economy of Sharing Consumption and their Impact on Structural Shifts in Employment128

АКТУАЛЬНАЯ ТЕМА Зайцев Ю.К. Меры денежно-кредитной и фискальной политики в период экономического кризиса COVID-19 в России .. 6	RELEVANT TOPIC Zaytsev Yu.K. Monetary and Fiscal Policy Measures during the COVID-19 Economic Crisis in Russia..... 6
ИНВЕСТИЦИОННАЯ ПОЛИТИКА	
Наумов И.В., Трынов А.В., Сафонов А.О. Сценарное моделирование воспроизведения инвестиционного потенциала институциональных секторов в регионах Сибирского федерального округа..... 19	INVESTMENT POLICY Naumov I.V., Trynov A.V., Safonov A.O. Scenario Modelling for Reproducing Investment Potential of Institutional Sectors in the Regions of the Siberian Federal District 19
ЦИФРОВЫЕ ТЕХНОЛОГИИ	
Бекетнова Ю.М. Анализ возможностей автоматизации выявления недобросовестных микрофинансовых организаций на основе методов машинного обучения 38	DIGITAL TECHNOLOGY Beketnova Yu.M. Analysis of Possibilities to Automate Detection of Unscrupulous Microfinance Organizations Based on Machine Learning Methods 38
Бердюгин А.А., Ревенков П.В. Оценка риска воздействия кибератак в технологиях электронного банкинга (пример программной реализации)..... 51	Berdugin A.A., Revenkov P.V. Cyberattack Risk Assessment in Electronic Banking Technologies (the Case of Software Implementation) 51
ДЕНЕЖНО-КРЕДИТНАЯ ПОЛИТИКА	
Voskanyan M., Paronyan L. Solving Fiscal Problems through Monetary Policy Mechanisms: Case of Armenia..... 61	MONETARY & CREDIT POLICY Voskanyan M., Paronyan L. Solving Fiscal Problems through Monetary Policy Mechanisms: Case of Armenia..... 61
Рахаев В.А. Развитие методов оценки кредитного риска для формирования резервов на возможные потери по ссудам 82	Rakhaev V.A. Developing Credit Risk Assessment Methods to Make Loss Provisions for Potential Loans 82
ФИНАНСОВЫЕ РИСКИ	
Минасян В.Б. Новые меры рисков «VaR в степени t » и «ES в степени t » и меры риска искажения..... 92	FINANCIAL RISKS Minasyan V.B. New Risk Measures “VaR to the Power of t ” and “ES to the Power of t ” and Distortion Risk Measures 92
ЭКОНОМИКА СОЦИАЛЬНОЙ СФЕРЫ	
Сафонов А.Л., Долженкова Ю.В. Факторы финансовой несбалансированности обязательной системы пенсионного страхования: анализ российской практики 108	ECONOMICS OF SOCIAL SPHERE Safonov A.L., Dolzhenkova Y.V. Factors of Financial Imbalance in the Compulsory Pension Insurance System: the Case of Russia 108
ФИНАНСОВЫЙ КОНТРОЛЬ	
Симко Н.Н. Алгоритм осуществления внутреннего государственного финансового контроля Казначейством России: проблемы и пути решения ... 123	FINANCIAL CONTROL Simko N.N. Algorithm for Internal State Financial Control by the Treasury of Russia: Problems and Solutions 123
ЦИФРОВЫЕ ФИНАНСОВЫЕ АКТИВЫ	
Кочергин Д.А. Экономическая природа и классификация стейблкойнов 140	DIGITAL FINANCIAL ASSETS Kochergin D.A. Economic Nature and Classification of Stablecoins..... 140
МЕЖДУНАРОДНЫЕ ФИНАНСЫ	
Головнин М.Ю. Трансграничное движение капитала в России..... 161	INTERNATIONAL FINANCE Golovnin M. Yu. Cross-Border Capital Flows in Russia: Prospects for Transformation of their Internal and Geographical Structure 161
Дорофеев М.Л. Анализ причин долгосрочных изменений экономического неравенства в мировой экономике 174	Dorochev M.L. Analysis of the Causes of Long-Term Changes in Economic Inequality in the Global Economy 174